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جمارك دبي تدشّّن "أكاديمية دبي اللوجستية" لتعزيز القدرات 
الوظيفية ضمن القطاع وتلبية احتياجاته من الكفاءات المتخصصة

Dubai Customs launches ‘Dubai Logistics Academy’ to 
enhance competencies in key economic sectors
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الملاذ الحلــو: استكشاف متحـــــف 
الحلوى فــــي دبـــــي

الــموانـــــئ والجمــــارك والمنطقة الحــــــرة 
تستعـرض ابتكــاراتهـــــا الرائـدة فــــــي 
هامبـــــورج "نوفــــــو إنســــايت 2024"
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أعلنت مؤسســـة الموانـــئ والجمارك والمنطقـــة الحرة عـــن إطلاق "أكاديمية دبـــي اللوجســـتية"  كمبادرة من 
جمارك دبـــي لتدريـــب وتطويـــر المواهـــب القيادية في قطـــاع الخدمـــات اللوجســـتية، في خطـــوة نوعية من 
شـــأنها المســـاهمة في تلبيـــة الاحتياجات الحالية والمســـتقبلية مـــن الكـــوادر الوظيفية ضمـــن القطاع وفق 
نهـــج أكاديمـــي مبتكر ومســـتدام يهدف إلى رفع مســـتوى كفـــاءة العمليات وتطويـــر القدرات ما يســـهم في 
تعزيـــز الاقتصاد المحلـــي، والارتقـــاء بمكانة دبـــي العالمية كمركز اســـتراتيجي للنقـــل والتوزيـــع، ومنصة حيوية 
لخدمات الشـــحن، والإســـهام في تســـريع وتيرة التنمية المســـتدامة بتلبية المتطلبات المســـتقبلية لسلاسل 

العالمية. التورـــيد  الإمداد و 

مواكبة المتغيرات العالمية 

وفي هذه المناســـبة، قال ســـعادة ســـلطان أحمد بن ســـليّّم، رئيس مؤسســـة الموانئ والجمارك والمنطقة 
الحـــرة رئيـــس مجلـــس الإدارة والرئيـــس التنفيـــذي لمجموعـــة موانـــئ دبـــي العالميـــة: "تمثـــل "أكاديمية دبي 
اللوجســـتية" نقلـــة نوعية تهدف إلى تعزيز تنافســـية دبي في ســـوق الخدمـــات اللوجســـتية العالمية من خلال 
تطوير المهـــارات الوظيفيـــة في القطـــاع اللوجســـتي، وذلك في إطـــار جهود مؤسســـة الموانـــئ والجمارك 
والمنطقة الحرة ممثلـــة في جمارك دبي للمســـاهمة في دعم مســـيرة التنمية الاقتصادية فـــي دبي، والحفاظ 
على ما شـــهده القطاع خلال الســـنوات الماضية مـــن تطوير في الخدمات اللوجســـتية من مطـــارات وموانئ 

والنقل. الـــشحن  وخدمات 

وأضاف: " تهـــدف الأكاديميـــة إلى مواكبـــة المتغيرات العالمية المتســـارعة فـــي القطاع اللوجيســـتي، وإمداده  
بالكوادر البشـــرية المؤهلة للارتقـــاء بالعمليات وتعزيز كفاءتها، وضمان اســـتدامة النمـــو والتنويع الاقتصادي 
ودعم مســـتهدفات أجنـــدة دبـــي الاقتصاديـــة D33 الرامية إلـــى مضاعفة حجم اقتصـــاد دبـــي وأن تكون ضمن 

أفضل 3 مـــدن اقتصادية فـــي العالم".

مكانة دبي

من جهتـــه، أكد ســـعادة ناصر النيـــادي، الرئيـــس التنفيـــذي لمؤسســـة الموانئ والجمـــارك والمنطقـــة الحرة، 
أن مكانـــة دبـــي الرائـــدة على خارطـــة التجـــارة العالمية، أســـهمت في اســـتقطاب أهـــم الشـــركات الرائدة في 
القطاع اللوجســـتي، فيمـــا تعكـــس أكاديمية دبي اللوجســـتية توجـــه جمارك دبي فـــي تعزيز أعمال الشـــركات 
من خلال الاســـتثمار في تنميـــة رأس المال البشـــري باعتبـــاره المحرك الأساســـي لخطط  التنميـــة وفق رؤية 
"نحـــن الإمـــارات 2031"  وما توليه مـــن أهمية كبيرة لإعـــداد المواهب والكـــوادر وتأهيلها للمســـتقبل، بما يلبي 
المتغيـــرات المتســـارعة ويعزز جاهزيـــة القطاعات الحيويـــة في الدولة، وتهـــدف الأكاديمية إلى نشـــر المعرفة 

العلمية والتقنـــية والتدريب العملي المـــستمر.

وأضاف: " إن التوســـع المتواصل الذي يشـــهده قطاع الشـــحن والخدمات اللوجســـتية في دبي، ووجود العديد 
من الشـــركات اللوجســـتية المتخصصة، يســـهم في ترســـيخ مكانـــة الإمـــارة إقليميـــاًً ودولياًً، ويدعـــم اقتصاد 
الدولـــة القائم علـــى المعرفة، ونتوقـــع أن تســـهم الأكاديمية مـــن خلال رفد القطـــاع بالخبـــرات المهنية التي 

يحتاجهـــا، في زيادة اســـتقطاب الاســـتثمارات الأجنبية المباشـــرة والشـــركات والقطاعـــات ذات الصلة.

مشروع نوعي

تُُعـــدّّ "أكاديمية دبي اللوجســـتية" مشـــروعاًً نوعيـــاًً يواكب اســـتراتيجية جمارك دبـــي في توفير فـــرص أكاديمية 
متخصصـــة ومتميـــزة للراغبين فـــي تعزيز مهاراتهـــم ضمن القطاع اللوجســـتي، بمـــا توفره مـــن برامج مهنية 
ومنـــح تغطى مجـــالات الخدمات اللوجســـتية وسلاســـل الإمـــداد والتجارة، بهـــدف إعداد نخبة مـــن المواهب 
ضمـــن هذه المجـــالات الواعدة والتي تتطلب أعـــداد كبيرة من الكـــوادر المتخصصة، هذا وســـتعمل الأكاديمية 
على تســـهيل عمليات توظيف الخريجين، من خلال الشـــراكات الاســـتراتيجية مع كبرى الشـــركات اللوجســـتية 

من القطـــاع الخاص.

التميز والريادة

وتتـــوج "أكاديميـــة دبي اللوجســـتية" النهج المســـتدام لجمارك دبـــي في تدريـــب وتأهيل رأس المال البشـــري، 
وتدعـــم مشـــروع "مســـار 33" الذي مهـــد الطريـــق لشـــغل 115 وظيفـــة مختلفـــة للمواطنين عبـــر التحاقهم 
بالبرامـــج المهنية المتخصصـــة والمنح الدراســـية الأكاديميـــة، وتعزيز تنافســـيتهم ودعم مســـارهم الوظيفي  
في ســـوق العمل ســـواء للقطاع العـــام أو الخاص وفق اســـتراتيجية طموحة، كما ســـتعمل جمـــارك دبي من 
خلال الأكاديميـــة على الاســـتفادة من الأفـــكار والخبرات من الشـــركاء في القطـــاع اللوجســـتي، بتقديم برامج 
تدريبيـــة مبتكـــرة، وتجهيـــز الخريجين لشـــغل وظائـــف متخصصة في مجـــال الخدمـــات اللوجســـتية  ،وتمكين 

الكفاءات من تولـــي أدوار قياديـــة مؤثرة.

The Ports, Customs, and Free Zone Corporation (PCFC) has announced the launch of the ‘Dubai 
Logistics Academy,’ an initiative by Dubai Customs aimed at nurturing talent and developing 
leadership skills in the logistics sector. This significant step seeks to meet the current and future 
workforce needs of the sector through an innovative and sustainable academic approach designed 
to enhance operational efficiency and build capabilities. The academy aims to strengthen the 
local economy, elevate Dubai's global position as a strategic hub for transport and distribution, 
and a vital platform for shipping services. It also seeks to accelerate sustainable development by 
meeting the future requirements of global supply chains.
Keeping pace with global changes
On this occasion, His Excellency Sultan Ahmed bin Sulayem, DP World Group Chairman and CEO 
& Chairman of the Ports, Customs, and Free Zone Corporation, said: “The Dubai Logistics Academy 
represents a transformative milestone aimed at boosting Dubai's competitiveness in the global 
logistics services market by developing skills in the logistics sector. This is part of PCFC's efforts, 
represented by Dubai Customs, to enhance Dubai's economic development journey and sustain 
the achievements made in recent years in developing logistics services, including airports, ports, 
shipping, and transport services. It also aligns with the rapid global changes in this sector, which 
requires numerous skilled jobs to elevate and sustain operations, ensuring economic growth and 
diversification according to the vision of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, 
Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai. This vision is embodied in the 
Dubai Economic Agenda D33, which aims to double Dubai's economy and position it among the top 
three urban economies in the world.”
Futuristic vision
His Excellency Nasser Al Neyadi, CEO of PCFC, emphasised that Dubai's standing in global trade 
has attracted leading companies in the logistics sector to the city. The Dubai Logistics Academy 
reflects Dubai Customs’ commitment to supporting these companies by investing in human capital 
as the key driver of development plans, in line with the ‘We the UAE 2031’ vision. This vision places 
great importance on preparing talent and equipping them for the future, addressing rapid changes, 
and enhancing the readiness of critical sectors in the UAE. The academy aims to disseminate 
scientific and technical knowledge, impart practical training, and contribute to the knowledge-
based economy.  
He highlighted that the ever-expanding shipping and logistics sector in Dubai, and the many 
specialised logistics companies that have cemented the emirate’s regional and international 
standing, are expected to derive significant benefits from the academy. By supplying the sector 
with optimal levels of professional expertise, the academy is anticipated to attract increased 
foreign direct investment into the specific industry and its allied sectors, he added.
Strategic partnerships
The Dubai Logistics Academy is a transformational project aligned with Dubai Customs’ strategy 
to offer specialised and distinguished academic opportunities for those seeking to enhance their 
skills in the logistics sector. The academy will offer a diverse range of professional programmes 
and scholarships covering logistics services, supply chains, and trade. Its goal is to prepare an elite 
pool of talent tailored for these promising sectors that call for multi-disciplinary roles, as indicated 
in surveys conducted by leading universities and global research centres. The academy will also 
facilitate employment opportunities through strategic partnerships with private sector logistics 
companies.  
Competitiveness boost
His Excellency Al Neyadi emphasised that the launch of the Dubai Logistics Academy highlights 
Dubai Customs’ sustainable approach to training and developing human capital. The initiative 
supports the ‘Masar 33’ project, which has paved the way for 115 Emiratis to secure diverse roles 
through enrolment in specialised professional programmes and academic scholarships. This 
move also serves to enhance the competitiveness and career paths of talented people in both 
the public and private sectors under a bold and ambitious strategy.  Through the academy, Dubai 
Customs aims to leverage insights and expertise from its partners in the logistics sector by offering 
innovative training programmes that prepare graduates for specialised roles in logistics services 
and empower them to take on impactful leadership positions.  “We believe that the strength of our 
Customs system lies in the capabilities of our human resources. Today, we are proud to launch this 
academy, which will contribute to shaping the future of the logistics sector in Dubai,” HE Al Neyadi 
said. “This reflects our unwavering commitment to improving the quality of logistics services and 
preparing local leadership talent according to the highest global standards. We also value the spirit 
of cooperation and partnership with our strategic partners in achieving our shared goals.”

Dubai Customs launches ‘Dubai Logistics Academy’ to 
enhance competencies in key economic sectors

جمارك دبي تدشّّن "أكاديمية دبي اللوجستية" لتعزيز القدرات 
الوظيفية ضمن القطاع وتلبية احتياجاته من الكفاءات المتخصصة



Global ... Sustainability ... Communication الــعــالميــــــــة... الاستـــدامــــة... التــــواصـــــــل

Internal News الأخبار الداخلية

إدارة أمن المؤسسة تواكب تطورات الأنظمة الأمنية 
التكنولوجية بالصين

"الــموانـــــئ والجمــــارك والمنطقة الحـــــرة" تستعـرض ابتكــاراتهـــــا الرائـدة فـــــي هامبـــــورج "نوفــــــو إنســــايت 2024"

شـــــارك الســـيد محمـــــــــــد يوســـف مديــــــــــر قســـم الأمــــــــن بـــإدارة الأمــــن فـــــــــي مؤسســـــــــة الموانــــــــئ 
والجمـــــــارك والمنطقـــة الحـــرة فـــــــي الزيـــارة الرســـمية إلــــــــى المقـــر الرئيســــــــي لشـــركة "هيكفيجــــــــن 
للتكنولوجيــــــا الرقميـــــــة" فــــــــي جمهوريــــــــة الصيـــن. وهدفـــت الزيـــارة إلـــــــــى الاطلاع علــــــــى أحدث الأنظمـــــــــة 
الأمنيـــــــة التكنولوجيـــة التــــــــي تقدمهـــا الشركـــــــة الصينيــــــــة. وتأتـــــــي هـــــــــذه الخطـــوة ضمــــــــن جهــــــــود 
ــة والأمـــن فـــــــــي  ــز السلامــــــــ ــة، بهـــدف تعزيـ ــة العالميــــــ ــات الأمنيــــــ ــة لتبنــــــــي أحـــدث التقنيـ المؤسســــ
ـــى  ـــاًً لأعلــــــ ـــة وفق ـــاءة عاليـــــ ـــات بكفــــ ـــير العملي ـــان س ـــا، وضم ـــة لهـــ ـــرة التابعـــ ـــق الح ـــئ والمناطـــــ الموانـــــــ

المعاييـــر الدوليـــــــــة.

شـــاركت مؤسســـة الموانـــئ والجمـــارك والمنطقة 
الحرة الأســـبوع الماضي فـــي مؤتمر "نوفو إنســـايت 
مدينـــة  فـــي  عقـــد  الـــذي  العالمـــي  الحـــدث   ،"2024
هامبـــورج الألمانيـــة، والـــذي يركـــز علـــى الابتـــكارات 
والتكنولوجيـــا والتطـــور الاســـتراتيجي فـــي مختلـــف 
المؤسســـات حـــول العالم. وقد قدمت المؤسســـة 
عرضًًا شـــاملًاً يســـلط الضـــوء على دورهـــا المحوري 
فـــي دعـــم الاقتصـــاد الوطنـــي وتعزيـــز مكانـــة دبي 
اللوجســـتية،  والخدمـــات  للتجـــارة  عالمـــي  كمركـــز 
باســـتخدام أحـــدث وســـائل التواصـــل والتكنولوجيـــا 

المتقدمـــة لخدمـــة متعامليهـــا.

طـــارق  مـــن  كل  المؤتمـــر  خلال  العـــرض  قـــدم 
المرزوقي مدير قســـم إســـعاد المتعامليـــن ومحمد 
العبيد مدير قســـم التســـويق بالمؤسســـة، حيث تم 
تســـليط الضوء على المبادرات المبتكـــرة التي تتبناها 
المؤسســـة، بما في ذلك مشـــروع الخدمـــات الذاتية 
الفوريـــة والـــذي بـــات متاحـــا للاســـتخدام مـــن قبل 
المتعامليـــن مـــن خلال منصـــة الدردشـــة للموظف 
الخـــاص  الواتســـاب  وتطبيـــق  "نهـــام"  الافتراضـــي 
بالمؤسســـة. وقد تم عمـــل تجربة حية أمـــام الحضور 
لاســـتخدام الخدمات الذاتيـــة عبر تطبيق الواتســـاب 
تظهـــر مـــدى السلاســـة والســـهولة فـــي الحصول 

الخدمة. عـــلى 

والجمـــارك  الموانـــئ  مؤسســـة  مشـــاركة  جـــاءت 
والمنطقـــة الحرة فـــي "نوفو إنســـايت 2024" كدليل 
واضح علـــى دورهـــا الرائد كمحفـــز للتقـــدم والتطور 
الاقتصـــادي في دبـــي وعلى المســـتوى العالمي. وقد 
أثبتت المؤسســـة مـــرة أخـــرى قدرتها علـــى الابتكار 
والتعـــاون، ما يعزز مكانتها كإحدى أبرز المؤسســـات 

الداعمـــة للنمو والاســـتدامة فـــي المنطقة.

Security Department keeps pace with developments in 
technological security systems in China

The Ports, Customs, and Free Zone Corporation showcases its pioneering innovations at Hamburg's 
"Novoinsight 2024"

Mr. Mohamed Youssef, Manager of Security Section at the Security Department of the Ports, 
Customs, and Free Zone Corporation, participated in an official visit to the headquarters of "Hikvision 
Digital Technology" in the People's Republic of China. The visit aimed to review the latest security 
technologies offered by the Chinese company. This initiative aligns with the Corporation's efforts 
to adopt the latest global security technologies to enhance safety and security in its ports and free 
zones, ensuring the efficient operation of processes in compliance with the highest international 
standards.

Last week, the Ports, Customs, and Free 
Zone Corporation participated in the global 
"Novoinsight 2024" conference held in Hamburg, 
Germany. This event focuses on innovation, 
technology, and strategic development across 
various institutions worldwide. The Corporation 
delivered a comprehensive presentation 
highlighting its pivotal role in supporting the 
national economy and strengthening Dubai’s 
position as a global hub for trade and logistics 
services. It showcased the latest advanced 
technologies and communication methods 
designed to serve its customers.

The presentation was delivered by Tariq Al 
Marzouqi, Manager of Customer Happiness 
Section, and Mohammed Al Obaid, Manager 
of Marketing Section at the Corporation. They 
highlighted innovative initiatives adopted by 
the Corporation, including the instant self-
service project now accessible to customers 
via the virtual assistant platform "Naham" 
and the Corporation's dedicated WhatsApp 
application. A live demonstration of the self-
services using the WhatsApp application was 
performed for attendees, illustrating the smooth 
and easy process of obtaining services.

The Corporation's participation in "Novoinsight 
2024" serves as clear evidence of its leading 
role as a catalyst for economic progress 
and development in Dubai and globally. The 
event underscored the Corporation's ability to 
innovate and collaborate, further solidifying its 
position as one of the region’s key supporters of 
growth and sustainability.
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Why Dubai?

Insights تــــأمــــلات

طارق سعيد المرزوقي
مدير قسم إسعاد المتعاملين
Tareq Saeed Al Marzooqi 

Manager Customer Happiness Section

لماذا دبي؟
مدينـــة دبـــي من أبـــرز المدن العالميـــة التي تحظى بشـــعبية كبيرة بين الأشـــخاص مـــن مختلف أنحـــاء العالم. فهي ليســـت فقـــط مركـــزاًً اقتصاديا وتجاريـــاًً هاماًً في 
منطقة الشـــرق الأوســـط، بل أيضاًً وجهـــة مفضلة للعيش والعمل. في هذا المقال، سنســـتعرض أهم الأســـباب التي تجعـــل دبي مكاناًً جذاباًً للســـفر والعيش فيه.

1.    الاقتصاد المتنوع والفرص الوظيفية:
تتميـــز دبـــي باقتصاد قـــوي ومتنوع، حيـــث تعتبر من أبرز مراكـــز الأعمال في العالـــم. تعد المدينـــة وجهة مثالية للعديـــد من الشـــركات العالمية والإقليميـــة، مما يوفر 
فـــرص عمل في مختلـــف القطاعات مثل التمويـــل، والتكنولوجيا، والتجارة، والضيافة. كما أن دبي تشـــجع على الاســـتثمار في الأعمال التجارية الصغيرة والمتوســـطة، 

ـــا مثاليًًا لرجال الأعمال والمســـتثمرين. مما يجعلها مكان�
	

2.    بيئة آمنة ومستقرة:
تعتبـــر دبـــي واحـــدة من أكثر المـــدن أماناًً فـــي العالم، حيـــث تتمتع المدينـــة بمعدلات جريمـــة منخفضة، ممـــا يجعلها مكانـــاًً مثالياًً للعيـــش والعمل. كمـــا أن الحكومة 

الإماراتيـــة تســـعى دائمـــاًً للحفـــاظ على الاســـتقرار الأمني والاقتصـــادي مـــن خلال مجموعة من السياســـات التي تعزز مـــن أمن المدينـــة وسلامتها.
	

3.    التنوع الثقافي والعيش متعدد الجنسيات:
تســـتقطب دبي عـــدداًً كبيراًً مـــن المغتربين من مختلف الجنســـيات، مما يجعلهـــا مدينة ذات طابع عالمـــي مميز. يعيش فيها أكثر من 200 جنســـية، مما يســـاهم في 

	تنـــوع ثقافي يثـــري المجتمع المحلي. يمكن للوافدين الاســـتمتاع بتجربـــة حياة غنية بالتنـــوع الثقافي، من خلال المشـــاركة في مختلف الأنشـــطة الاجتماعية والثقافية.
4.    البنية التحتية الحديثة:

تعتبـــر دبي مـــن أبرز المـــدن التي تتمتع ببنيـــة تحتية متطـــورة عالمياًً. من أبراج ســـكنية وتجاريـــة حديثة، إلى شـــبكة طرق ومواصلات مـــن الأفضل فـــي العالم. يمتلك 
الســـكان إمكانية الوصول إلى خدمات الإنترنت الســـريعة، شـــبكات النقـــل العامة المتكاملة، والمطـــارات الدولية المتطـــورة. بالإضافة إلى ذلك، تفتخر دبي بمشـــاريع 

	ضخمـــة مثل برج خليفة وأســـطول وســـائل النقل الذكي.
5.    الضرائب المنخفضة والفرص الاستثمارية:

تعـــد دبـــي واحدة مـــن أبرز المدن في العالـــم التي تتمتع ببيئـــة ضريبية مشـــجعة. فالإمارة لا تفرض ضرائـــب على الدخل الشـــخصي، مما يجعلها وجهـــة مفضلة للكثير 
مـــن المهنييـــن الذيـــن يبحثون عـــن بيئة عمـــل مواتية. كمـــا أن دبي تقدم تســـهيلات وحوافـــز مغرية للمســـتثمرين، مما يشـــجع على فتـــح الأعمال التجاريـــة وزيادة 

الاستثمارات.
	

6.    سهولة التنقل والاتصال العالمي:
تعتبـــر دبـــي نقطة وصـــل هامة بيـــن الشـــرق والغرب، حيـــث يتمتع ســـكانها بســـهولة الوصول إلـــى مختلـــف أنحاء العالـــم. يعتبـــر مطار دبـــي الدولي أحد مـــن أكثر 
المطـــارات ازدحامـــاًً فـــي العالم، ويوفر رحلات مباشـــرة إلـــى العديد من الوجهـــات الدولية. كمـــا أن المدينة تحتوي على شـــبكة مـــواصلات عامة حديثة تتيح للســـكان 

	التنقل بســـهولة داخـــل المدينة.
7.    دعم الحكومة للابتكار والتكنولوجيا:

تســـعى حكومـــة دبي جاهـــدة لتحقيق رؤيـــة "دبي الذكية"، مـــن خلال تعزيـــز الابتـــكار والتكنولوجيا فـــي مختلف مجالات الحياة. المدينة تســـتثمر بشـــكل مســـتمر في 
مشـــاريع تكنولوجيـــة متطـــورة، مثل المدن الذكيـــة، وأنظمة النقـــل الذاتية، والمبـــادرات البيئية. كما تســـاهم دبي في جذب الشـــركات الناشـــئة والمبتكرين من خلال 

إنشـــاء مناطق اقتصادية خاصة لتشـــجيع الأعمـــال التكنولوجية.
يتذكـــر العديـــد منا ممن عايـــش دبي خلال حقبة مـــا بعد قيام الاتحـــاد والحقبة التـــي تلت الألفيـــة الجديدة ورأينا كيـــف كانت دبي فـــي الماضي وكيـــف تحولت ولازالت 
تواصـــل الازدهـــار والإبهـــار، عـــملًاً بحكمة ورؤيـــة القيادة الرشـــيدة والطموحة التـــي عملت جاهدة لتحويـــل دبي إلى بيئـــة مثالية للعيـــش، جاذبة لكل النـــاس للإقامة 
والعمـــل فيهـــا. ونختـــم مقالنا هذا بأحد أبرز أقوال ســـيدي صاحب الســـمو الشـــيخ محمـــد بن راشـــد آل مكتوم عن إمـــارة دبي حيث قال ســـموه "قدر دبـــي أن تربط 

العالـــم، عبر دمـــج خطوطها الجوية مـــع البحرية. ربمـــا قدرنا أن نكون مطـــار العالم وميناءه الرئيســـي".  

Dubai is one of the most prominent global cities that enjoys great popularity among people from all over the world. It is not only an important economic 
and commercial center in the Middle East, but also an exciting destination for living and working. In this article, we will review the main reasons that make 
Dubai an attractive place to visit and live in. 

1.	 The diverse economy and job opportunities: 

Dubai is characterized by a strong and diverse economy, as it is considered one of the leading business hubs in the world. The city is an ideal destination 
for many global and regional companies, providing job opportunities in various sectors such as finance, technology, trade, and hospitality. Dubai also 
encourages investment in small and medium-sized enterprises, making it an ideal place for entrepreneurs and investors. 

2.	 A safe and stable environment: 

Dubai is considered one of the safest cities in the world. The city has low crime rates, making it an ideal place to live and work. The UAE government also 
constantly strives to maintain security and economic stability through a set of policies that enhance the city's safety and security.
 
3.	 Cultural diversity and multinational living:

 Dubai attracts large number of expatriates from various nationalities, making it a city with a unique global character. More than 200 nationalities live 
there, contributing to a cultural diversity that enriches the local community. Expats can enjoy a life rich in cultural diversity by participating in various 
social and cultural activities. 

4.	 Modern infrastructure:

Dubai is considered one of the most prominent cities with globally advanced infrastructure. From modern residential and commercial towers to one 
of the best road and transportation networks in the world. Residents have access to high-speed internet services, integrated public transportation 
networks, and advanced international airports. In addition, Dubai boasts massive projects such as the Burj Khalifa and a fleet of smart transportation 
systems. 

5.	 Low taxes and investment opportunities: 

Dubai is one of the most prominent cities in the world that enjoys an encouraging tax environment. The emirate does not impose taxes on personal 
income, making it a preferred destination for many professionals seeking a favorable work environment. Dubai also offers attractive facilities and 
incentives for investors, encouraging the establishment of businesses and increasing investments. 

6.	 Ease of mobility and global connectivity: 

Dubai is considered an important hub between the East and the West, where its residents enjoy easy access to various parts of the world. Dubai 
International Airport is considered one of the busiest airports in the world, offering direct flights to many international destinations. The city also has a 
modern public transportation network that allows residents to move easily within the city.
 
7.	 Government support for innovation and technology:

The Dubai government strives hard to achieve the vision of "Smart Dubai" by enhancing innovation and technology in various aspects of life. The city 
continuously invests in advanced technological projects, such as smart cities, autonomous transportation systems, and environmental initiatives. Dubai 
also contributes to attracting startups and innovators by creating special economic zones to encourage technological businesses. 

Many of us who experienced Dubai during the post-union era and the period following the new millennium remember how Dubai was in the past and 
how it has transformed and continues to thrive and amaze. We attribute this great achievement to the God Almighty and the wisdom and vision of the 
wise and ambitious leadership that has worked diligently to transform Dubai into an ideal living environment, attracting people from all over the world to 
reside and work here. We conclude this article with one of the most notable sayings of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum about 
the Emirate of Dubai, where His Highness said, “It is Dubai's destiny to connect the world by integrating its air and sea routes. Perhaps our destiny is to 
be the world's airport and its main port”.
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Features مــقــتــطــفات

Slow Living: Finding Balance 
in a Fast-Paced World

العيش البطيء: إيجاد التوازن في 
عالم سريع الإيقاع

"العيـش  يقـدم  الإيقـاع،  سـريع  اليـوم  عالمنـا  فـي 
البطـيء" بـديلًاً منعشـاًً لثقافـة الاندفـاع والتسـارع. إنـه 
الحاليـة،  اللحظـة  لاحتضـان  المتعمـد  بالتباطـؤ  يتعلـق 
وتقليـل التوتـر، وتعزيز اليقظة. يشـجع العيش البطيء 
والحـد  بوعـي،  الطعـام  تنـاول  مثـل  ممارسـات  علـى 
مـن عوامـل التشـتيت الرقميـة، والتركيـز علـى الجـودة 
بـدلًاً مـن الكميـة. مـن خلال إعطـاء الأولويـة للملـذات 
البسـيطة، ورعايـة العلاقـات، وتخصيـص وقـت للعناية 
الذاتيـة، يمكـن للأفـراد اسـتعادة عافيتهم. وعلـى الرغم 
مـن أن ذلـك قـد يبـدو غير منطقـي في عالـم مهووس 
أن  البطـيء يمكـن  العيـش  أن  إلا  بالسـرعة والكفـاءة، 
يـؤدي إلـى حيـاة أكثـر معنـى وتوازن—مسـاعداًً إياك في 
إعـادة الاتصـال بمـا يهـم حقـاًً وإيجـاد الـسلام فـي عالـم 

ملـيء سـريع الإيقـاع.

In today’s fast-paced world, the *slow living* 
movement offers a refreshing antidote to the 
hustle culture. It’s about intentionally slowing 
down to embrace the present moment, reduce 
stress, and foster mindfulness. Slow living 
encourages practices like mindful eating, 
reducing digital distractions, and focusing on 
quality over quantity. By prioritizing simple 
pleasures, nurturing relationships, and making 
time for self-care, individuals can reclaim their 
well-being. While it may seem counterintuitive 
in a world obsessed with speed and efficiency, 
slow living can lead to a more meaningful and 
balanced life helping us reconnect with what 
truly matters and find peace in a fast-paced 
world.

New Destinations وجهات جديدة

Sweet Escapes: Exploring the Museum 
of Candy in Dubai

الملاذ الحلــو: استكشاف متحـــــف 
الحلوى فــــي دبـــــي

ــع  ــن جميـ ــزوار مـ ــة للـ ــة ممتعـ ــدم تجربـ ــوان يقـ ــيء بالألـ ــي ملـ ــم تفاعلـ ــو عالـ ــي هـ ــي دبـ ــوى فـ ــف الحلـ متحـ
ـــات  ـــع معروض ـــوزات، م ـــوى والمخب ـــق بالحل ـــا يتعل ـــكل م ـــص ل ـــو مخص ـــة، وه ـــب المدين ـــي قل ـــع ف ـــار. يق الأعم
تفاعليـــة، وأعمـــال فنيـــة غريبـــة، وغـــرف تســـتحق التصويـــر. يمكـــن للـــزوار استكشـــاف مجموعـــة متنوعـــة 
ـــوى  ـــوم حل ـــوكولاتة، وغي ـــار الش ـــة، وأنه ـــات العملاق ـــل المصاص ـــوى، مث ـــن الحل ـــتوحاة م ـــم المس ـــن المعال م
ـــن،  ـــن، والحني ـــن الف ـــزج بي ـــة تم ـــة مرح ـــو تجرب ـــل ه ـــف، ب ـــرد متح ـــس مج ـــه لي ـــهلام. إن ـــوب ال ـــن حب ـــن، وف القط
والمـــرح. ســـواء كنـــت تســـتمتع بمـــذاق الحلـــوى أو تلتقـــط الصـــورة المثاليـــة، فـــإن متحـــف الحلـــوى هـــو متعـــة 

ســـكرية للجميـــع.

The Museum of Candy in Dubai is a vibrant, interactive wonderland that offers a sweet escape for 
visitors of all ages. Located in the heart of the city, this colorful museum is dedicated to all things 
candy and confectionery, with immersive installations, whimsical exhibits, and photograph-
worthy rooms. Visitors can explore a variety of candy-themed attractions, from giant lollipops 
and chocolate rivers to cotton candy clouds and jellybean art. It’s not just a museum-it’s a playful 
experience that blends art, nostalgia, and fun. Whether you're indulging your sweet tooth or 
capturing the perfect photo, the Museum of Candy is a sugary delight for everyone.
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سلوكيات سلبيـــــــــة لعابريـن علــــــــــــى "خطوط المشــــاة" تعرضهـــــــم للخطـــــــر

Tips

Negative Behaviors of Pedestrians on "Crosswalks" That Put Them at Risk

6

!Don't Miss Outلا تــفــوتـــوا!

•	 Tomorrow's Ride •	  تــحــدي الــغــد

الانشغال بالهاتف وتصفح مواقع 
التواصل الاجتماعي.

عدم الالتزام بقواعد وإرشادات 
السلامة أثناء العبور.

الدخول المفاجئ لخط المشاة.

عدم الانتباه لحركة المركبات. Being distracted by the phone and 
browsing social media.

Failing to follow safety rules and 
guidelines while crossing.

Sudden entry onto the crosswalk.

Not paying attention to vehicle movement.

التأكد من خلو الطريق قبل العبور.

الالتزام بحدود السرعة المقررة.

الانتباه والتركيز اثناء عبور خط المشاة.
التزام قائدي المركبات باحترام خطوط 

عبور المشاة.

الانتباه والتركيز أثناء القيادة.

Ensure the road is clear before 
crossing.

Adhere to the speed limits.

Stay alert and focused while crossing the 
crosswalk.

Stay alert and focused while driving.

Vehicle drivers should respect 
pedestrian crossing lines.
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رؤيتنـــــــــــــــــــــــــــا

Our Vision

تعزيــــــــز مكانـــــة دبي كمركـــــــز رائـــــــد مستدام لدعـــــــم القطـــــاع الاقتصادي علــــــــى الــــصعيد الـــــــعالمي.

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world’s leading economic sector.
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